

# فهرس المحتويات

م	عنوان البحث	الصفحة
١	إدارة المخاطر في المدارس الثانوية بالمملكة العربية السعودية (دراسة ميدانية) د. ندى خالد حمد السيارى	١
٢	التربية والتنمية البشرية: دراسة مقارنة بين سنغافورة وكندا د/هدى عبدربه حميد القرشي	٣٤
٣	سيناريوهات مستقبلية لمواجهة زيادة طلب اللاجئين من مناطق الكوارث على التعليم في مصر د. أحمد زينهم نوار د/ حسام الدين السيد محمد ابراهيم	٧١
٤	التماسك المركزي وعلاقته ببعض المهارات اللغوية لدى الأطفال ذوي الإعاقة الفكرية البسيطة د. أميرة السيد مسعود حسن	١٤٨
٥	التوجه للتعلم مدى الحياة وعلاقته بالنمو المهني المستمر لدى عينة من المعلمين بمحافظة البحيرة د. إنعام أحمد عبدالحليم كاشف	١٩٢
٦	برنامج مقترح في ضوء أبعاد الحكمة لتنمية التفكير الإستراتيجي ومهارات فعالية الحياة لدى الطالبة معلمة الفلسفة والاجتماع د. صفاء عبد الجواد عبد الحفيظ بدر	٢٣٣
٧	تصورات معلمي ومعلمات الدراسات الاجتماعية نحو تضمين نهج التربية النفطية في مناهج الدراسات الاجتماعية بالمرحلة الثانوية: دراسة نوعية د/ رائيه ناصر حامد الرادادي	٢٨٧



٣٥٤	فاعلية استخدام نموذج مكارثي (4MAT) في تنمية بعض المهارات الموسيقية والدافعية للإنجاز لدى أطفال الروضة الذين يدرسون وفق منهج ٢٠٠ د. منى مصطفى السيد زيتون	٨
٤١٨	فاعلية نموذج اديلسون (EDLSON) في تنمية بعض المفاهيم النحوية المقررة لدى تلاميذ المرحلة الابتدائية د. عزة فتحي يونس	٩
٤٥١	فاعلية مدخل المقاصد الشرعية في تنمية مفاهيم الحديث الشريف وفهم القضايا الفقهية المعاصرة لدى طالبات التربية بجامعة الأزهر د. إيمان عبد الرحمن حسين محمد	١٠



# TABLE OF CONTENTS

	<b>Title</b>	<b>Page</b>
1	<b>Risk Management in Secondary Schools in the Kingdom of Saudi Arabia (Field Study)</b> <b>Dr. Nada Kh. Alsayyari</b>	1
2	<b>Education and Human Development: A Comparative Study between Singapore and Canada</b> <b>Dr. Huda A. Elkorashy</b>	34
3	<b>Future Scenarios to Confront the Increasing Demand of Refugees from Disaster Areas for Education in Egypt</b> <b>Dr. Ahmed Z. Nawar                      Dr. Hossam E. Ibrahim</b>	71
4	<b>Central Coherence and its Relationship to some Language Skills among Children with Mild Mental Disabilities</b> <b>Dr. Amira E. Masoud</b>	148
5	<b>Lifelong Learning Attitude and its Relationship to Continuing Professional Development among a Sample of Teachers in Al-Buhaira Governorate</b> <b>Dr. Enaam A. Kashif</b>	192
6	<b>Proposed Program in the Light of Dimensions of Wisdom to Develop Strategic Thinking and Life Effectiveness Skills of the Student, Teacher of Philosophy and Sociology</b> <b>Dr. Safaa A. Badr</b>	233
7	<b>Perceptions of Male and Female Social Studies Teachers towards Including the Petroleum Education Approach in Social Studies Curricula at the Secondary Stage: A Qualitative Study</b> <b>Dr. Rania N. Al Raddadi</b>	287
8	<b>Effectiveness of Using McCarthy Model (4MAT) in Developing Some Musical</b>	354



	<b>Skills and Motivation Achievement Among Kindergarten Children Who Study According to 2.0 Curriculum</b> <b>Dr. Mona M. Zaitoun</b>	
<b>9</b>	<b>The Effectiveness of Edelson's Model in Developing Some Grammatical Concepts Among Primary School Students</b> <b>Dr. Azza F. Youns</b>	<b>418</b>
<b>10</b>	<b>The Effectiveness of The Legal Purposes Approach in Developing the Concepts of Hadith and Understanding Contemporary Jurisprudential Issues Among Education Students at Al-Azhar University</b> <b>Dr. Eman H. Mohamed</b>	<b>451</b>